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S L O V O    S T A R O S T K Y

Vážení spoluobčané!
Dnešní slovo začnu poslední 

událostí, která se odehrála bě-
hem soboty 16.září, kdy se v Dol-
ní Rožínce na fotbalovém hřišti 
odehrálo klání deseti družstev 
již v tradičních Hrách bez hra-
nic. Štěpánov reprezentovalo 
družstvo ve složení: Ludmila 
Lukášková, Martin Mokrý, Pavel 
Lukášek, Jan Lukášek a Tomáš 
Špráchal. Kdo si vzpomíná na po-
časí této uplakané soboty, musí 

obdivovat vůli a odhodlání ne-
jen našich účastníků, ale i ostat-
ních reprezentantů dalších devíti 
družstev. Patří jim obrovský dík, 
že tuto nelehkou misi absolvovali 
až do úplného konce a vše zdárně 
zvládli. Děkuji rovněž rozhodčím 
– Martě Mertové a Dagmar Be-
nešové, které s naším družstvem 
absolvovaly celé odpolední klání 
a rozhodcovaly naši tradiční hru 
Štěpánovský permoník. Získat 
pro reprezentaci každý rok nové 

účastníky není jednoduché, pro-
to vyzývám již dnes, pokud se 
někdo o takováto zápolení zají-
má a šel by příští rok za Štěpánov 
soutěžit, hlaste se již teď! Buďto 
přímo u mě nebo u předsedkyně 
kulturní komise Stáni Kubíkové. 
Hledáme do 5členného druž-
stva ženy, dítě do 15 let a muže, 
alespoň jeden člen družstva by 
měl mít nad 45 let. Neváhejte  
a přihlaste se, abyste se moh-
li zapojit do vytváření soutěžní 
hry a prožít měření sil s repre-
zentanty jiných obcí v roce 2018.

Další mé poděkování smě-
řuji do části Borovec, kde jsme  
ve spolupráci s rodinami Vrbko-
vých a Houdkových opravili pří-
stupový most k jejich nemovitos-
tem. Děkuji i Zdeňku Čuprovi, 
který zajistil vyspravení zábradlí. 
Velice si aktivního přístupu zmí-
něných rodin vážím a jsem ráda, 
že se nám společné dílo podařilo.

Léto uběhlo jako voda a nám se 

podařilo dokončit instalaci do-
pravních značek a zrcadel. Nově 
se můžete setkat s dopravními 
zrcadly při výjezdu od Vrtěžíře  
a také od rybníka v Malé Olešnič-
ce. Jsem ráda, že se tyto dlouho 
připravované instalace podařilo 
dokončit a občané kvitují spl-
nění jejich oprávněných přání  
s povděkem. S bezpečností sou-
visel i další dlouhodobý záměr 
– vybudovat chodník od mapy 
k železárnám – se kterým jsme 
opět na Státním fondu dopravní 
infrastruktury neuspěli. Chod-
ník se stává tak složitou stav-
bou, která musí splňovat stále se 
zpřísňující pravidla SF, že bude-
me muset provést další úpravy 
projektové dokumentace, aby 
náročné požadavky splnila. Ne-
zbývá než věřit, že se tato žádaná 
akce podaří uskutečnit. Slyšela 
jsem i hlasy, že tento chodník je 
k ničemu, ale bohužel vede kolem 

(pokračování na str. 3)

Poslední prázdninová sobota 
patřila tradičnímu rozloučení

  

s prázdninami. Měs-
tys Štěpánov nad Svr., 
ČSŽ Štěpánov a SDH 
Štěpánov tentokrát po-
řádali akci, která se 
nesla v duchu pohádek. 

Na cestě plné úko-
lů tak děti čekala víla 
Amálka, Rumcajs s 
Mankou, Krteček, Ma-
ková panenka, Křemí-

lek a Vochomůrka, včelka Mája 
s Vilíkem a Večerníček. Pohád-

kovému odpoledni nepřálo po-
časí, ale skalní příznivci vydrželi  
a nepohrdli ani 
chutným občer-
stvením, které če-
kalo na koupališti. 

Místní mladí 
hasiči předvedli 
přítomným skvělý 
zásah. Jako poděko-
vání za reprezentaci 
štěpánovských hasi-
čů dostaly děti nád-
herné sladké hasič-
ské auto, na kterém si 

pak všichni společně pochutnali. 
 Stanislava Kubíková

13. 10. - 15. 10. 2017 

PÁ  6. 10.    Hodová zábava

NE  8. 10.  Setkání pod májí s vynesením ortelu

PO  9. 10.  Tlučení kačera
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Výpis z usnesení zastupitelstva městyse

Usnesení č. 17/2017
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 

dne 19. září 2017 v 18 hodin v přísálí Kulturního domu 
ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 

- zprávu o činnosti rady městyse 
- zprávu o činnosti výborů a komisí
- výzvu k podání návrhů k aktualizaci Strategického plánu rozvoje 
Štěpánova nad Svratkou a návrhů pro rozpočet 2018
-zprávu o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření městyse Štěpá-
nov nad Svratkou za leden až červen 2017

       SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení O. Ostrýž, P. Stárek
 pro: 14  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
 pro:  14  proti: 0  zdržel se: 0
- ověřovatele zápisu: Bc. L. Juřík, Mgr. V. Kubík
 pro:  14  proti: 0  zdržel se: 0
zařazení nových bodů programu:
bod č. 10: 
- Smlouva č.: 1040009872/019 o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene mezi Městys Štěpánov nad Svratkou a E.ON ČR, s.r.o.
 pro: 14  proti: 0  zdržel se: 0
- Dohodu o vytvoření společného školského obvodu spádové základní 
školy  - ZŠ a MŠ Štěpánov nad Svratkou s obcemi Ujčov a Koroužné
 pro: 14  proti: 0  zdržel se: 0
- prodej části obecního pozemku parcelní číslo 183/7 v k. ú. Olešnič-
ka o výměře 46 m2 Františku a Janě Humpolíčkovým za 50 Kč/ m2.  
K celkové ceně bude připočtena DPH v předepsané výši. Kupující si 
zajistí kupní smlouvu, zaplatí návrh na vklad a daň z nabytí nemovité 
věci
 pro: 8  proti: 1  zdržel se: 5
- prodej části obecního pozemku parcelní číslo 183/7 v k. ú. Olešnička 
o výměře 52 m2  Haně Bartošové za 50 Kč/ m2. K celkové ceně bude 
připočtena DPH v předepsané výši. Kupující si zajistí kupní smlouvu, 
zaplatí návrh na vklad a daň z nabytí nemovité věci.
 pro: 8  proti: 2  zdržel se: 4
- Smlouvu o dílo s dodavatelem STAREDO, s.r.o., Nové Město na Mo-
ravě na akci: „Snížení energetické náročnosti – Kulturní dům s restau-
rací a penzionem Štěpánov“ 
 pro: 14  proti: 0  zdržel se: 0
- Rozpočtová opatření č. 6,7,8/2017 v předneseném znění
 pro: 14  proti: 0  zdržel se: 0
- Smlouva č.: 1040009872/019 o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene mezi Městys Štěpánov nad Svratkou a E.ON ČR, s.r.o. na po-
zemek v k. ú. Štěpánov nad Svratkou parcelní číslo 1111
 pro:  14  proti: 0  zdržel se: 0

       UKLÁDÁ  starostce:

- vyvolat jednání s firmou RDesign o snížení cenové nabídky pro po-
dání žádosti o dotaci na akci „Štěpánov nad Svratkou, zvýšení bezpeč-
nosti pěší dopravy podél silnice II/387“
- Dohodu o vytvoření společného školského obvodu doplnit o bod:  
Strany se dohodly, že v případě investicí pro rozšíření kapacity MŠ 
bude financování probíhat za spoluúčasti dotčených obcí Koroužné  
a Ujčov
- zajistit instalaci svodidel podél dětského hřiště na Močidlech

Zapsala Mgr. Alena Boháčová

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
 
 Dominik Jurnečka
 Kamila Jelínková

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
říjen - prosinec 2017:

Kubíková Lenka  Bubeník Zdeněk
Nedoma Jaroslav  Humpolíčková Jana
Kohoutek Zdeněk Dobiášová Marta
Kubík Vratislav  Nepejchalová Františka
Poláková Jaroslava

B
L
A
H
O
P
Ř
E
J
E
M
E
!

Setkání ekologického výboru v železárnách

Ve čtvrtek 7. září se opět účast-
nili zástupci ekologického výbo-
ru štěpánovského zastupitelstva 
Milan Opatřil a Vratislav Kubík 
spolu se starostkou Šárkou Kun-
číkovou již pravidelného jednání 
v Železárnách Štěpánov. 

Za firmu byli přítomni Milan 
Huták - výrobní a technický ře-
ditel, Ivo Jílek – vedoucí výroby  
a asistentka Lenka Havlíková.

Cílem bylo opět prodiskutovat 
vývoj řešení dopadů železáren  
na okolí od posledního setkání. 

V rámci hlučnosti v nočních 
hodinách byly řešeny konkrétní 
stížnosti členů výboru, které byly 
ze strany železáren ověřeny a po-
tvrzeny se závěrem, že se jedná 
o opakovanou nekázeň zaměst-
nanců, jež bude dále řešena.

Dle příslibu na minulém setká-
ní došlo k izolaci ventilátoru u fil-
tru kupolových pecí, což snížilo 
nepříjemný kolísavý hluk. 

V minulosti se velká část spo-
lečného času věnovala způsobu 
využití pozemku vedle železá-
ren směrem k Hodonínce, který 
firma odkoupila. Zástupci spo-
lečnosti aktuálně zopakovali, že 
lokalita bude využita jako úložná 
plocha pro nevyužívané formy 
bez častého provozu. Zároveň 

zde souběžně s říčkou proběhla  
v polovině září dlouho komu-
nikovaná výsadba izolačního 
pásu zeleně. V budoucnu by tak 
v Olešničce nové stromy a keře 
mohly zmírnit negativní vliv slé-
várny.  

Samozřejmě se probíraly i stále 
obtěžující zápach a prašnost a zá-
stupci ekologického výboru byli 
rovněž informováni, že v železár-
nách proběhla kontrola ze strany 
krajského úřadu za přítomnosti 
starostky městyse. Důvodem 
bylo několik anonymních upo-
zornění na provoz železáren.

Celou problematiku opět řešili 
všichni zastupitelé na červnovém 
zasedání a dohodli se na zmapo-
vání možností nezávislého měře-
ní kvality ovzduší ve Štěpánově, 
abychom měli jasnější informace, 
co dýcháme. Tento problém sta-
rostka městyse prodiskutovala  
i s krajskými úředníky při kon-
trole v železárnách. V současné 
době je tak uvažováno o zapoje-
ní Zdravotního ústavu v Jihlavě  
s tím, že by se mohl vedle Štěpá-
nova finančně podílet i Kraj Vy-
sočina.  Měření by se uskutečnilo 
snad příští léto.

Za ekologický výbor 
Vratislav Kubík a Milan Opatřil
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

frekventované silnice a je vyu-
žíván řadou občanů k přesunu  
do centra městyse, k procházkám 
nejen maminek s kočárky, je to 
hlavní pěší komunikace na míst-
ní hřbitov atd. Tento chodník  
a s ním nově vybudovaný auto-
busový záliv s odstavnou plochou 
u hřbitova by výrazně zlepšil 
vzhled obce při příjezdu od Uj-
čova, zatím to v této části vypa-
dá dost neutěšeně. Požadavek na 
tuto stavbu poslouchám od obča-
nů již sedm let, snažíme se všichni 
v zastupitelstvu tuto stavbu zrea-
lizovat, proto pevně věřím, že než 
vyprší náš čas, chodník bude! Co 
se vybuduje letos jistě, je nové ve-
řejné osvětlení v celé délce chod-
níku, na tuto část stavby není 
možné získat dotaci, proto bude 
hrazena plně z rozpočtu městy-
se. V měsíci srpnu rada vybrala  
ze tří nabídek dodavatelskou fir-
mu Eon, která stavbu provede  
za vysoutěženou částku cca  
802 tis. Kč bez DPH. Kabeláž 
veřejného osvětlení bude ulože-
na do země, proto bude provoz  
na chodníku během měsíce října 
a listopadu omezen, firma musí 
dílo předat do 15. 12. 2017. Děkuji 
všem za pochopení.

Volby do Poslanecké sněmov-
ny ČR nás čekají ve dnech 20.  
a 21. října 2017. Jako každý rok 
se budou konat v budově úřadu 
a my všichni, kteří zde pro bla-
ho občanů pracujeme, věříme, 
že se nám podaří přestěhovat 
zpět kanceláře úřadu před dnem 
konání voleb, aby se mohly vol-
by jako vždy uskutečnit v zase-
dací místnosti. Přestavba je již 
téměř u konce a čekáme hlavně 

na dokončovací práce a položení 
koberců. Věřím, že nově zrekon-
struované prostory budou slou-
žit dlouhá léta a budova nebude 
potřebovat již žádné další opra-
vy. O chystané výstavě „Šikovné 
štěpánovské ručičky“ vás budeme  
v nejbližší době také informovat.

V září byla dokončena veřejná 
soutěž na stavební firmu, která 
bude realizovat projekt: „Snížení 
energetické náročnosti Kultur-
ního domu Štěpánov s restaurací 
a penzionem“. Hodnotící komisí 
byla vybrána ze čtyř podaných 
nabídek nejvýhodnější cenová 
nabídka, kterou podala stavební 
firma STAREDO s.r.o. z Nového 
Města na Moravě. Tato firma re-
konstruovala v minulých letech 
budovu bývalé mateřské školy  
na náměstí, dnes bytový dům  
č.p. 9. Spolupráce na této zakáz-
ce byla bezproblémová. Proto 
věřím, že i tato akce, která bude 
zahájena předáním staveniště  
12. 10. 2017 a bude ukončena 
za osm měsíců, tedy v červnu 
2018, proběhne ke spokojenosti 
nás všech. Vzhledem k velkému 
množství ohlášených akcí v kul-
turním domě a přísálí vedení 
firmy STAREDO souhlasilo s po-
řádáním akcí do konce prosince, 
poté bude kulturní dům pro ve-
řejnost uzavřen až do ukončení 
stavebních prací.

Na konci svého článku bych 
chtěla zdůraznit velkou nespoko-
jenost vedení městyse s tím, co se 
někdy děje na kompostárně. Žá-
dám proto důrazně, aby obča-
né neodkládali žádný stavební 
odpad v pravé části kompostár-
ny. Tento by měli odvážet na 

vlastní náklady do Bystřice nad 
Pernštejnem a uhradit poplatek  
za jeho likvidaci, který není v po-
slední době vysoký, neboť se suť 
využívá k recyklaci. Pravá část 
kompostárny bude uzavřena pro 
vjezd a prostor bude monitoro-
ván, aby bylo možné identifiko-
vat jedince, kteří stále nehodlají 
dodržovat stanovená pravidla.  
S povolením starostky bude mož-
né zde ukládat pouze zeminu,  
či kámen, ale to až po osobní 
nebo telefonické domluvě. Pro-
stor kompostárny vlevo byl letos 
dál vyasfaltován, aby manipulace 
s kompostem a hlavně jeho pře-
kopávání bylo možné provádět 
pravidelně a bez přerývání býva-
lého podkladu skládky. Třídění 
biologického odpadu je další 
slabá stránka některých obča-
nů. Hned vlevo u vchodu můžete 
odkládat všechny druhy biood-
padu popsané na cedulích. Zde 
je možné odkládat i drobné vět-
ve do průměru 1 cm. Nevhazuj-
te tyto slabé větvičky a stonky  
s listím do hromady s větvemi. 
Manipulace a štěpkování takto 
namíchaných odpadů je kompli-
kovaná a ztěžuje práci pracovní-
ků kompostárny. Na hromadu 
větví dávejte pouze větve nad 

1 cm tloušťky, které vyžadují 
poštěpkování. Dále není vhod-
né, aby na kompostárnu byla 
vyvážena suchá tráva, případně 
staré seno ve velkém množství. 
Při likvidaci sena se vždy obrať-
te na správce kompostárny pana 
Augustina Horáka /728 234 521/, 
abyste se domluvili, jaké množ-
ství sena je přípustné na kom-
postárnu dovézt. V letošním roce 
končí udržitelnost tohoto pro-
jektu, v rámci něhož jsme dostali 
za dotace techniku, kterou pro 
kompostárnu využíváme. Teď 
již to bude naše starost, abychom 
pokračovali zdárně ve zpraco-
vání bioodpadu a jeho přeměně  
na užitečný kompost. Ten má 
platnou a opětovně prověřenou 
certifikaci odpovídající kvality  
a mohl by se stát i dalším zdrojem 
příjmu pro náš společný rozpo-
čet. Pevně doufám, že tato pravi-
dla jsou všichni schopni pochopit 
a dodržovat, jinak nám budou 
muset také pomoci přístroje  
na monitorování tohoto prosto-
ru.

Přeji nám všem příjemný pod-
zim třeba s pěknými houbařský-
mi úlovky!

Šárka Kunčíková,
starostka městyse

V červenci se štěpánovští ha-
siči vydali zdolat už třetí řeku  
v pořadí, tentokrát Sázavu.

Když jsme dorazili do kempu 
- Sázavský Ostrov - úspěšně jsme 
všichni postavili stany a rozbalili 

svačiny.
Po první noci jsme se ráno vy-

dali vlakem do místa přebrání 
lodí a sjeli jsme první část naší 
trasy do kempu, kde jsme přes 
noc nechávali lodě. Po přečtení 
"velmi rozsáhlého jídelníčku" 
v místním občerstvení si větši-
na objednala ovocné blbouny 
(knedlíky) a s naplněnými bři-
chy jsme vlakem odjeli do našeho 
kempu.

Po další zdárně přežité noci 
jsme se nachystali a odešli na vlak 
směr Rataje. Odtud jsme zdolali  
i nezdolali dva jezy a řeka nás vy-
plavila u našeho kempu.

Poslední den nám moc nepřálo 
počasí, tak jsme se vydali na vý-
let do místní sklárny - Huť Fran-
tišek - a poté jsme ukončili naši 
výpravu na hradě Český Štern-
berk(g)*.

N a k o -
nec vám 
s radostí 
oznamuje-
me, že jsme 
n e u t r p ě l i 
žádná váž-
ná zranění 
ani ztráty 
na životech 
a z řeky Sá-

zavy jsme se vrátili s nezapome-
nutelnými zážitky.

*kdo tam nebyl, nepochopí
Lucie Houdková 
a Nikola Pešová

H a s i č i  n a  S á z a v ě

Dne 22. 7. 2017 postihla Olešničku v odpoledních hodinách 
dešťová smršť nebývalé síly. Během několika desítek minut 
splavila cesty od ovčína a u Cackových, tato cesta vytvořila 
kamenné pole na silnici č 19. Na odstranění následků této 
přírodní pohromy se podílel SDH Štěpánov pod vedením ve-
litele Miroslava Nečesánka st. a s obecní technikou vydatně 
pomohl Augustin Horák. Všem jmenovaným obrovský dík!

Šárka Kunčíková a Alena Boháčová 
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100  LET  OD  VYHOŘENÍ  KOSTELA

Před sto lety, ve čtvrtek 20. září 
1917, vyhořel štěpánovský farní 
kostel sv. Petra a Pavla. Osudný 
požár vznikl ve tři čtvrtě na jede-
náct v č. 18 u Josefa Fialy a rozšířil 
se na č. 19, kde měl Antonín Fiala 
obchod. Zde se vzňaly hořlaviny 
a vystřelovaly jako ohnivé koule 
na vyschlou šindelovou střechu 
věže a kostela. Díky dlouhodo-
bému suchu a absenci místních 
hasičů, kteří z převážné části bo-
jovali na frontách světové války, 
se oheň rozhořel s nebývalou in-
tenzitou. Nejdříve hořela věž, pak 
střecha chrámu. Osmnáct členů 
sboru se sice dostavilo, lidé jim 
pomáhali u řeky pumpovat, sjelo 
se i pět hasičských sborů z okolí, 
ale zachránit se podařilo jen něco 
málo z vnitřního vybavení - Nej-
světější svátost, kalichy, boho-

služebná roucha, 12 
obrazů křížové cesty 
a několik dalších ob-
razů a sochy sv. Josefa 
a sv. Františka. Jinak 
prakticky celý kostel 
i s věží shořel, tedy tři 
oltáře, cenný obraz  
J. Zeleného a další ob-
razy, kazatelna, Boží 
hrob, lavice, varha-
ny, misionářský kříž, 
zpovědnice, okna, 
dveře, schody na pa-

vlač… Zvony se roztavily.
Několik let vše zůstalo v tros-

kách. Až 30. 4. 1922 byl konečně 
Vladimír Čapka jmenován ad-
ministrátorem a v následujících 
dvou letech se právě on nejvíce 
zasloužil o výstavbu nového kos-
tela. Navázal jednání s brněn-
ským architektem Miloslavem 
Kopřivou i stavitelem Hutařem 
z Nedvědice a organizoval četné 
sbírky, dobročinná divadla a ple-
sy. Jen samotná stavba i s věží si 
vyžádala náklad 280 000 korun 
mimo varhan, lavic a bočního ol-
táře. Zemská subvence činila jen 
40 000, kostelní výbor si vypůjčil 
60 000, ostatní se muselo vybrat. 
Dárců se našlo poměrně dost,  
v Brně je např. získávala začína-
jící spisovatelka Marie Alfonsa 

Špačková. Její sestra Růžena vě-
novala sochu. Vydatně přispěl  
i patron velkostatku Vl. Mitrov-
ský. Dary přišly až z Ameriky.

V letech 1923 až 1924 tak vzni-
kl zajímavý chrám, který ozna-
čují odborníci za jedinou kubi-
stickou stavbu na Bystřicku. Do 
báně věže byla dána zaletovaná 
schránka ze zinkového plechu.  
V ní byly mince (5, 10, 20 a 50 hal, 
1 Kč a také rakouský desetník a 
dvacetník), několik výtisků no-
vin vyšlých dne 29. 9. 1924, kdy 
byla sepsána pergamenová listi-
na. V ní je popsán vlastní požár 
kostela a také osud zvonů. Dále 
je psáno o potížích s výstavbou 
nového kostela. Nová věž byla 
projektována při kostele, ale 
Zemský památkový úřad v čele s 
architektem Sochorem dal 20 000 
subvence a nakázal zachovat pů-
vodní místo.

Do štítu kostela byl zpět za-
sazen železný kříž s letopočtem 
1666. Oltářní obraz sv. Petra a 
Pavla namaloval malíř František 
Václav Süsser, dva shořelé obrazy 
křížové cesty pak jeho tišnovský 
kolega Norbert Pokorný a sousoší 
patronů nad vchodem z hořické-
ho pískovce je ranou prací realis-
tického brněnského sochaře Jose-
fa Kubíčka. Umístěno bylo v roce 

1927. Ve stejném roce postavil 
varhany mistr Josef Petřík. Po-
slední úpravy tak trvaly do roku 
1927. Věžní hodiny byly zakou-
peny až v dubnu 1931.

Kostel byl slavnostně vysvěcen 
v neděli 16. 11. 1924 brněnským 
biskupem Dr. Josefem Kupkou, 
střílelo se přitom z hmoždířů  
a při mši svaté hrála kapela. 
Zúčastnilo se velké množství 
věřících, mezi nimi P. Neuschl  
z Nedvědice i architekt Kopřiva  
a stavitel Hutař. Podrobnější úda-
je najdete v knize V nejkrásnějším 
údolí na světě.

 
Hynek Jurman

Nový kostel posvěcen 16. 11. 1924

Penzion Hodůnka připravuje 
v průběhu roku různá zábavná 
odpoledne. Nejinak tomu bylo  
i koncem července, kdy se kona-
la Pirátská párty. Nejprve si děti 
mohly zasoutěžit a sbírat tak ra-
zítka potřebná k nalezení pirát-
ského pokladu. Na rodiče čekalo 
občerstvení před penzionem, sa-
mozřejmě s pirátskou obsluhou. 
Sluníčko bylo zvědavé a soutě-
žícím přálo. Ovšem s posledním 
skončeným úkolem se rozpoutala 
taková pirátská bouře, že jsme 
měli strach, abychom neztrosko-

tali. Liják všechny zahnal nejprve 
pod pergolu, pak pronikl i tam, 
voda si našla cestu také pod stře-
chu penzionu. K přívalům vody 

se přidaly dokonce 
kroupy a program 
tak dostal úplně 
jiný spád. Děti na-
konec neodešly 
s prázdnou a my 
doufáme, že se Ho-
důnka nezalekne  
a uspořádá pro nás 
i další zábavnou so-
botu. 

Lenka Malá 

Pirátské odpoledne
Hned první pátek v novém 

školním roce se žáci letošní-
ho šestého ročníku nerozutekli 
domů, ale zůstali po vyučování 
ve škole, kde pro ně byl připraven 
startovací kurz. Cílem kurzu bylo 
ulehčit některým žákům přechod 
na novou školu a do nového ko-
lektivu, podpořit dobré vztahy  
ve třídě a hlavně získat nové zá-
žitky během netradičních aktivit 
a her. Děti měly také možnost se 
lépe poznat s novou třídní uči-
telkou a paní asistentkou. Pátek 
jsme společně zakončili opéká-
ním špekáčků na školní zahra-
dě a stezkou odvahy. 
Dalším nevšedním 
zážitkem bylo i noco-
vání ve škole. Věřím, 
že tento seznamovací 
kurz splnil svůj účel 
a že si z něj všichni 
odnesli pěkné vzpo-
mínky.

Iva Ostrá, 
třídní učitelka

„Seznamovací kurz se mi hroz-
ně líbil…pavučina, zvedání židle, 
schovej se a tleskni…skoro všech-
no. Ostatní se obávali rozdělová-
ní do skupin, ale já byla spíš pro 
(taky jak jinak bychom se poznali). 
Podle mě nám kurz pomohl. Měla 
jsem ze začátku obavy, že to bude 
k ničemu a že nám to ani malin-
ko nepomůže, opak byl pravdou. 
Víc jsem se seznámila s holkama  
a s klukama jsem taky navázala 
řeč. Bylo to skvělý.“ 

Denisa H., 6. třída



                   strana 5

ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

23. Mgr. JIŘÍ HŘEBÍČEK  
(21. 11. 1977 v Novém Městě na Moravě)

Celé dětství a dospívání 
strávil Jirka ve Štěpánově. Již  
od velmi raného věku se za-
jímal o přírodu a zvířata, po 
maturitě na bystřickém gymná-
ziu proto studoval zoologii na 
Masarykově univerzitě v Brně.  
Po dokončení studia pracoval  
2 roky jako vědecký pracovník 
ve Státní rostlinolékařské sprá-
vě, pak odešel do soukromého 
sektoru. Záhy začal cestovat, 
aby navštívil některá místa,  
o kterých četl a snil jako dítě. 
Viděl tak draky a roztodivná 
zvířata na Komodských a Ga-
lapážských ostrovech. Během 
těchto cest se postupně dostal 
k svému nynějšímu koníčku, 
focení. Sám říká, že předtím fo-
til, protože cestoval, ale nyní již 
cestuje, protože fotí. Už v roce 
2013 získal Cenu starosty města 
v bystřické soutěži Zrcadlení.

V posledních letech fotil v In-
donésii, Kolumbii a v Japonsku. 
V Japonsku úplnou náhodou 
potkal svůj největší fotogra-
fický vzor, Jana van der Greefa  
z Holandska, který ho inspiruje 
nejen svým přístupem k živo-
tu (cestuje a tráví spoustu času  
v přírodě i přes tělesný handicap, 
kdy v dětství prodělal dětskou 
obrnu a je odkázán na kolečko-
vé křeslo), ale také nádherným 
impresionistickým pojetím pří-
rody. Slovo dalo slovo a s Janem 

mohl strávit pár 
dní v Norsku v roli 
žáka a fotit s ním 
orly mořské a rac-
ky. Během těchto 
dní vzniklo několik 
fotografií, s nimiž 
zatím Jiří Hřebí-
ček zaznamenal 
největší úspěchy  
ve fotografických 
soutěžích v Če-

chách i v zahraničí.
V roce 2016 zvítězil ve dvou 

celostátních soutěžích pořáda-
ných časopisy Příroda – Wild-
life a FotoVideo zaměřených 
na fotografie zvířat a přírody. 
Před pár dny postoupil do finá-
le mezinárodní soutěže Golden 
Turtle v rámci velkého eko-edu-
kačního festivalu pořádaného 
v Rusku, které se zúčastnilo  
10 000 fotografií z 92 zemí svě-
ta. Vyhlášení celkových vítězů  
a výstava finálových snímků 
proběhne v říjnu v Moskvě. 
Ovšem největší radost má Jirka 
zatím z úspěchu v nové české 
soutěži Czech Nature Photo (se-
střičky uznávané soutěže Czech 
Press Photo), kde byla jeho foto-
grafie nominována do nejužšího 
finále. Uvažte, že 21 nomino-
vaných snímků vzešlo z 3 140 
nádherných fotografií od 467 
českých a slovenských fotografů 
přírody. Výstava fotografií byla 
během léta k vidění v pražské 
ZOO a v současné době ji mo-
hou lidé spatřit v Czech Photo 
Center v Praze. Reportáž ze za-
hájení výstavy byla odvysílána 
Českou televizí.

Dosud Jirka uspořádal té-
měř 20 autorských výstav, třeba  
v Praze, v Řevničově a od 31. 8. 
do 14. 9. 2014 také ve Štěpánově.

Hynek Jurman

Ženy v létě

Léto jsme začaly Plaviádou 
na Svratce. Protože celý týden 
chladno bylo, našla se jen hrstka 
odvážlivých plavců. Na vodě se 
vznášely dvě berušky krasavice, 
pak následoval zelený dráček, 
hastrman, zdravotník se sest-
řičkou a dva uličníci z Balkánu. 
(Ti jediní se ve vodě vykoupali, 
i když nechtěně.) Protože 
Plaviáda nebyla jen na-
ším dílem, mohli se diváci 
občerstvit a děti pobavit  
na skákacím hradě. 

O prázdninách jsme pak 
pomáhaly na akcích Pirát-
ská sobota a Rozloučení  
s prázdninami.

  V září jsme vy-

razily na rodinný výlet. 
Všichni účastníci zájezdu 
nejprve navštívili nádherné 
Javořické jeskyně, kde jsme 
obdivovali nejen kouzel-
nou krápníkovou výzdobu, 
ale také netopýry. Pak jsme 
zajeli na hrad Bouzov, kte-
rý nás uchvátil svou pohád-
kovou romantikou. Bylo 
možné si vybrat z několika 

okruhů, podle ohlasů v autobusu 
byl každý se svým výběrem spo-
kojen.

Konec září patří přípravám  
na módní přehlídku, kterou 
máme možná v době vydání čísla 
již za sebou.

Hezké babí léto přejí 
Vaše ŽENY.

Září je pro mateřskou školu  
ve znamení „nového“ – nové 
děti, nová přátelství, nové hry  
a aktivity, nový režim, nová paní 
učitelka, nové roční období, nové 
školní dokumenty, dokonce se 
nám narodily i nové pakobylky. 
Přejeme všem dětem i nám v ma-
teřské škole, ať si na vše nové brzy 
zvykneme a prožíváme co nejpří-
jemnější dny plné dětského smí-
chu, radosti ze hry a přátelských 
vztahů.

Tou největší novinkou je pak 
od 1. 9. 2017 povinnost předškol-
ního vzdělávání pro děti, které 
před zahájením školního roku 
dovršily pět let věku. Nutné tedy 
je, aby toto dítě mateřskou školu 
navštěvovalo po dobu 4 souvis-

lých hodin denně. V naší škole 
byl ředitelem stanoven začátek 
této povinné doby na 8:00. Pokud 
dítě, na něhož se vztahuje povin-
nost předškolního vzdělávání,  
v této době nemůže ve školce 
být, uvědomí zákonný zástupce  
o této události učitelky v mateř-
ské škole. A to písemně, telefo-
nicky nebo emailem nejpozději 
do 3 kalendářních dnů od za-
čátku nepřítomnosti. Po návra-
tu dítěte do školky je pak nutné 
předat písemnou omluvenku. 
Formulář zákonní zástupci 
naleznou v šatně školky nebo  
na webových stránkách. Více ne-
jen k tomuto tématu na webu ško-
ly www.zsstep.cz v příslušných 
dokumentech, případně aktua-
litách z MŠ. Věříme, že všichni 
brzy tuto skutečnost zpracujeme. 
Jako pozitivum je možné v tomto 
novém nařízení spatřovat snad 
to, že „předškolák“ si tak postup-
ně již v mateřské škole navyká  
na povinnost docházet do insti-
tuce a na režim, který ho čeká při 
přestupu na základní školu, včet-
ně jeho rodičů. 

Učitelky MŠ

Povinné předškolní vzdělávání 
a další z MŠ 
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Ve čtvrtek 21. září byl pro 
čtvrtý, pátý a šestý ročník připra-
ven v Bystřici nad Pernštejnem 
vzdělávací program ve sběrném 
dvoře.  Byli jsme provedeni ce-

lým areálem a při této prohlídce 
jsme se dozvěděli spoustu infor-
mací o chodu sběrného dvora 
a o zásadách správného třídění 
odpadu. Svoje znalosti pak mohli 

žáci otestovat v sou-
těžích a během her, 
které jim zpříjem-
nily závěr exkurze. 
Největším lákadlem 
se pro všechny stala 
možnost projížďky 
na plošině, kterou 
skoro všichni nadše-
ně využili.

Iva Ostrá

Na Základní škole ve Štěpá-
nově nad Svratkou byly nově za-
vedeny pro žáky 2. až 9. ročníku 
elektronické žákovské knížky. 
Elektronické žákovské jsou pří-
stupné na stránkách školy, ale 
jsou zabezpečeny přihlašovacím 
jménem a heslem pro všechny 
žáky. Rodiče mají taky možnost 
nahlížet do žákovských svých 
dětí, potřebují k tomu ale jiné 
přihlašovací údaje. V elektronic-
ké žákovské knížce žáci nalez-
nou mimo známek také spoustu 
věcí, například rozvrh, domácí 
úkoly a další informace. Pomocí 

elektronické žákovské knížky lze 
také děti omlouvat z výuky, tuto 
možnost mají však pouze rodiče. 
Známky jsou do elektronické žá-
kovské zasílány ihned po oprave-
ní testů či po zkoušení, rodiče tak 
mají někdy možnost dozvědět se 
známky svých dětí ještě předtím, 
než se je dozvědí ony samy. Drob-
nou vadou na kráse jsou občasné 
technické problémy, které ale bý-
vají vesměs vždy rychle opraveny. 
Osobně se domnívám, že elektro-
nická žákovská knížka je příno-
sem pro nás všechny.

Vojtěch P., 9. ročník

Elektronická žákovská knížka mýma očima

Borověnka  v roce 2017

Soubor Borověnka, který fun-
guje při štěpánovské škole, má 
v současné době cca 25 členů 
ve věku 4 - 16 let. Děti se v něm 
scházejí 1x týdně a připravují se 
na nejrůznější vystoupení. Vě-
nujeme se především místnímu 
folkloru, děti v souboru tančí, 
zpívají, hrají…

Po vánočním maratonu vy-
stoupení jsme si jen trošku od-
dechli a už nás čekal jarní kolo-
toč. Vše  začalo  krajskou soutěží 
Zpěváček v Telči, na kterou se při-
pravovalo 11 štěpánovských zpě-
váčků (Šárka Blechová, Michaela 
Sedlářová, Lucie Houdková, Mo-
nika Trdá, Markéta Janečková, 
Dominika Chalupníková, Matěj 
a Míša Kubíkovi, Maruška Kou-
kalová a Kačenka Skokanová). 

Nakonec 
k v ů l i 
n e m o c i 
zazpíva-
lo jen 9  
z nich, 
a l e 
v š i c h n i 
opravdu 
krásně.

N a š e 
soutěžní 
jaro po-
kračova-

lo Bystřickým kostitřasem, kde 
jsme zatancovali pásma Pohád-
ková pekárna a Piráti a ani mezi 
tvrdou konkurencí souborů tan-
cujících převážně moderní tance 
jsme se neztratili.

Následoval vrchol sezony – 
Krajské kolo celostátní přehlíd-
ky dětských folklorních souborů  
v Jihlavě. A obě naše vystoupení 
byla mimořádně úspěšná. Mladší 
děti se představily s pásmem Čert 
a Káča, kde zaujali především 
malí i velcí čertíci, Káča a její 
kamarádky, ale i velmi pozitivně 
hodnocená dětská kapela složená 
ze starších členek souboru. Ty se 
pak společně s hlavním čertem 
Tomášem Jurkou změnily v pra-
dlenky a vydaly se prát prádlo 
v  našem dalším pásmu. Pásmo 

Pradlenky se umístilo na druhém 
místě v těsném závěsu za vítězem 
- jihlavským Pramínkem - a bylo 
navrženo k postupu do národ-
ního kola přehlídky. I přesto, že 
jsme se ho nakonec nezúčastni-
li, může nás těšit, že chyběl jen 
opravdu malinký kousíček štěs-
tíčka.

Tímto však naše jarní vystou-
pení zdaleka nekončila – o Veli-
konocích jsme po dva dny vystu-
povali na bystřickém EDENU, 
29. dubna jsme se zúčastnili Dne 
tance v Nedvědici a 5. května 
jsme vystupovali  u památníku 
na Horním Čepí u příležitosti 
oslav konce druhé světové války.

Pak už děti čekala odměna 
ve formě dvoudenního výletu 
na Krátkou, kde zachraňovaly 
skřítka Hos-
p o d á ř í č k a  
a rozhodně se 
přitom nenu-
dily.

Vrcholem 
našeho sna-
žení pak byly 
štěpánovské 
Štěkule. 

Na kon-
ci července 
nás přivítali 
na hudeb-

ně divadelním festivalu ve Víru  
a na konci srpna  i na Dožínkách 
na Edenu.

V srpnu proběhl již tradiční 
tábor na Cikháji (celkově s Boro-
věnkou již desátý). Tentokrát nesl 
název Letní čarodějnická škola  
a malé čarodějnice a čarodějové 
se zde učili čarovat. Kromě toho 
ale také soutěžili v různých čaro-
dějnických disciplínách, vyrábě-
li létající košťata a hledali tajné 
ingredience na kouzelný lektvar, 
který je zachránil před zlým pa-
voukem. A samozřejmě také po-
ctivě trénovali, aby se připravili 
na následující sezónu. 

Věříme, že se vám naše nová 
vystoupení budou líbit.

 
Bohumila Blechová

Šablony pro MŠ a ZŠ
Od 1. září 2017 probíhá na naší škole dvouleté období realizace 
projektu s názvem Společným vzděláváním ke zvýšení kompe-
tencí dětí a žáků. Projekt je financován z Operačního progra-
mu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Projekt podpoří osobnostně 
profesní rozvoj pedagogů prostřednictvím dalšího vzdělávání, 
vzájemného setkávání a sdílení zkušeností. Pomůže při spo-
lečném vzdělávání dětí personálním posílením o školního 
asistenta v MŠ a sociálního pedagoga v ZŠ. Důležitou oblas-
tí podpory je také usnadnění přechodu dětí z mateřské školy  

do základní školy a spolupráce s rodiči dětí a žáků. K zařa-
zení žáků se speciálními vzdělávacími potřebami do hlavního 
vzdělávacího proudu přispějí čtenářské kluby nebo klub zá-
bavné logiky a deskových her, které již zahájily svoji činnost.

Za realizační tým Petra Stárková



Štěpánovští maratonci
Malý svratecký maraton na 

trati Vír–Nedvědice–Vír vymys-

lel a založil RNDr. František Voj-
ta (13. 4. 1902 Brno – 16. 6. 1973 
Tišnov), lektor tělesné výchovy  
a sportu hned na dvou vysokých 
školách v Brně. Jako závodník, 
funkcionář i trenér vychoval ce-

lou řadu šampiónů a pozvedl náš 
sport na mezinárodní úroveň. 
Po nástupu komunistů skončil 
u lopaty. Od roku 1954 pracoval 
na stavbách Kružberské a Vírské 
přehrady. Ve Štěpánově postavil 
první saunu v republice (1936), 
ve Víru začal s orientačním zá-
vodem hlídek a založil maraton. 
První ročník se běžel 17. října 
1954 a mezi 17 závodníky byl 
i sám zakladatel, ač měl už 52 
roků. Historický 1. ročník vy-
hrál Hulák z PDA Martin v čase 
2:06:58. Traťový rekord dnes drží 
Jiří Homoláč časem 1:45:02.

I ve Štěpánově jsme odjakživa 
závodníkům fandili, trať dlouhá 
32 km však láká i odvážné běž-
ce z okolí.  První ročníky běhal 
četník Gonda ze Štěpánova, poz-
ději to neúspěšně zkoušel Jan 
Havelka st. V roce 2004 marně 
zápolil s tratí a únavou Radek 
Pučálka, který však o rok později,  
27. 8. 2005, úspěšně doběhl na 
62. příčce z 96 účastníků ve vel-

mi slušném čase 2:54:43. Bez 
jednoho dne za 12 let se nyní Ra-
dek Pučálka (1973) postavil opět  
na start 64. ročníku Malého 
svrateckého maratonu a s ním  
i kamarád Karel Žličař ml. 
(1977). A byl to právě on, kdo 
nasadil rychlé tempo, které Ra-
dek akceptoval pouze 8,5 km  
na Borovec. Zde se zastavil a chtěl 
v tom hrozném vedru vzdát. Na-
konec se zase rozběhl tempem 
rozumnějším, zato Kája pokra-
čoval strojově nejen na obrátku 
v Nedvědici, ale až do Bořinova. 
Kasanský kopec jej však vyčerpal 
a v Ujčově se dostavila krize. Ra-
dek jej předběhl u ště- 
pánovského hřbitova  
a Karel se vzápětí nechal 
ošetřit. Z posledních 
sil se dral ještě do Ko-
roužného, ale nakonec 
závod vzdal. Radek Pu-
čálka už šanci nepustil 
a v čase 3:32:19 doběhl  
z 63 závodníků a závod-

nic na 42. místě. Tak jako před 
12 lety za sebou nechal třetinu 
závodního pole. Zvítězil Kohut 
(2:02:34) před Orálkem, mezi 
ženami Ďurdiaková (2:16:30). 
Pro zajímavost: Bohumil Mareš 
(1951), původem z ujčovského 
Kasanu, doběhl ve svých 66 le-
tech pětadvacátý (2:53:59). Cel-
kově jako 7. doběhl Michal Glier 
(1982) z Doubravníka (2:18:14).

Uvidíme za rok, zda Ra-
dek, Karel či ještě někdo jiný  
ze Štěpánova přidá další střípek 
do mozaiky tohoto krásného vy-
trvalostního závodu.

Text i foto: Hynek Jurman
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Karel Žličař a Radek Pučálka 
na druhém kilometru

Stejně jako v loňském roce  
i letos pořádala místní organi-
zace Moravského rybářského 
svazu dětské rybářské závody  
na rybníku v místní části Oleš-
nička. Rybářské klání bylo vyhlá-
šeno na 9. září.

První nadšení rybáři se začali 
scházet již před osmou hodinou 
ranní a připravovat si své rybář-
ské potřeby.

Závod byl odstartován v 9 ho-
din. Všichni malí rybáři se usa-
dili na svá místa a netrpělivě če-
kali na první záběr. Kolem desáté 
hodiny se závodníci přesunuli  
na druhé stanoviště a pokračova-
li v lovu. Někomu se dařilo více, 
někomu méně, ale všichni byli 

neustále plni nadšení a očekává-
ní. 

Závod byl ukončen v 11 hodin. 
Každý účastník obdržel od pořa-
datelů v průběhu klání občerstve-
ní a také si mohl odnést nějaké ty 
ulovené pstruhy domů.

Celkem se závodu zúčastnilo 
20 malých rybářů. Nejúspěšněj-
ším rybářem se stal  Jiří Viktorin, 
dále pak Filip Jindra a Tomáš Jur-
ka. Gratulujeme!

Velké poděkování patří orga-
nizátorům za pěkné dopoledne 
a také samozřejmě sponzorům, 
díky kterým si mohli všichni zá-
vodníci odnést nějakou pěknou 
cenu.

Šárka Králová

Rybářské  závody

Letní kino
20. - 23. 7. 2017

Jako již tradičně – i letos se žáci 
naší školy zúčastnili přírodověd-
no-vlastivědné soutěže Jeřabinka 
ve Žďáře nad Sázavou. Proběhla 
v krásném prostředí žďárského 
zámku, Zelené hory a rybníku 

Konvent. Pro 
soutěžící týmy 
bylo připrave-
no 7 stanovišť  
s různými okru-
hy otázek. Naši 
školu repre-
zentoval 1 tým  
z prvního stup-
ně a dva týmy 
ze stupně dru-
hého. Výsledky 

byly tentokrát velice vyrovnané, 
naše týmy získaly 62 a dvakrát 
63 bodů ze 70 a umístily se těsně 
pod stupni vítězů (oba starší dě-
lilo od druhého místa půl bodu).

Bohumila Blechová

Je ř a b i n k a
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Dne 5. 8. 2017 se na nohej-
balovém hřišti U Maryši konal 
již tradiční nohejbalový turnaj 
trojic. Letošní turnaj byl ve zna-
mení 10. ročníku. Proto pro nás 
bylo důležité, abychom ukáza-
li fanouškům a návštěvníkům,  
na jaké úrovni se nohejbal u nás 
hraje. Bohužel se náš turnaj po-
tkal s turnajem nedaleko Třebíče, 
odkud k nám také jezdily týmy 
hrát. Ale i přesto k nám přijelo 
krásných 10 trojic, ve kterých se 
představily 2 týmy z 2. ligy, a ně-
kolik trojic z krajského přeboru 
Vysočiny. Převážně to byly ka-

marádské trojice z Předklášteří, 
Smrčku,  Dalečína a také Žďáru. 

Na prvním místě se umístil 
tým Lezníku, který zahrál vyrov-
nané finále s týmem ze Žďáru. 
Třetí místo obsadil tým ze Smrč-
ku. Našemu týmu se moc neda-
řilo a skončil v poli poražených.

Turnaj se odehrál za krásné-
ho počasí. Navštívilo ho mnoho 
diváků ze Štěpánova i širokého 
okolí.  Doufáme, že i příští rok 
bude hojná účast v týmech i fa-
noušcích. 

Předseda NK Štěpánov

NOHEJBALOVÝ  TURNAJ  TROJIC

Letos si s námi počasí opravdu 
zahrává, z tohoto důvodu to po-
řadatelé 4. ročníku Štěpánovské 
lávky neměli jednoduché. Nej-
prve museli vyčistit studenou 
Svratku, pak sehnat odvážlivce, 

kteří se nebojí skončit  
ve špinavé řece. Voda 
svou barvou připomína-
la spíš kafe (při pádech  
z lávky někdy i s lóg-
rem). Pro soutěžící to 
ale nebyla silná káva, 
jízdu na kole přes lávku 
zvládli nakonec všichni, 
k naší radosti se přitom 
párkrát vykoupali. Pády 

je čekaly i při přejezdu na korbici, 
voda na pár okamžiků pohltila 
i odvážné gladiátory. Ze břehu 
jsme si to pěkně v suchu užívali. 
Holt, člověk je tvor nedobrý a po-
těší ho hlavně cizí neštěstí. 

Děkujeme nejen za vynikající 
výkony, ale také za občerstvení  
a dobrou zábavu.

Lenka Malá

ŠTĚPÁNOVSKÁ LÁVKA

Plánované akce
7. – 8. října Hodový víkend
9. října  Tradiční tlučení kačera
31. října  Slavnosti světýlek
4. listopadu Poslední leč
3. prosince  Vánoční jarmark

Podrobnější informace sledujte na plakátech 
                                           a na štěpánovských webových stránkách!

    H R Y   B E Z   H R A N I C
Sluníčko tentokrát si nechtělo hrát,
zalezlo do mraků, že prý bude spát.
Z oblohy valí se snad hektolitry vláhy,
hráči všech obcí dolují zbytky odvahy...
Nakonec řeknou si - Co na tom, že lije!
Za svůj mokrý tým každý hrdě se bije!
Kolem stříkají kapky deště, bláta i potu,
vodou si dokonce musí naplnit i botu.
Suchý jim nezůstává ani na hlavě vlas,
to jim však nebrání hodin pár bavit nás!
Za tu hrstku diváků, co pod deštníkem stála,
bych tedy všem účastníkům ráda poděkovala!
Zvláště pak štěpánovským, kteří v mrazu si hráli...
Svým uměleckým výkonem fakt jste mě dostali!!!

LM

HRBATÉ  MASO 
SUROVINY:
vepřová krkovice (počet plátků dle strávníků), sádlo, olej, 4 ks žam-
pionů, cibule, 100 g šunky, 4  rohlíky, 2 dcl mléka, 2 vejce, 100 g 
tvrdého sýru - cihly, zelená petrželka, sůl, pepř
POSTUP:
Maso naklepeme, osolíme, opepříme a poklademe na sádlem vyma-
zaný pekáč. Na něj naložíme žampionovou  směs, tu si připrávíme 
takto: 4 rohlíky nakrájíme na kostičky, přidáme 2 dcl mléka a 2 vej-
ce. Na oleji orestujeme cibuli, na ni nakrájíme žampiony, na nudlič-
ky šunku a podusíme. Pak směs přidáme k namočeným rohlíkům  
a mírně vše osolíme, přidáme zelenou petrželku a naklademe  
na maso v pekáči. Zalijeme malým množstvým vody, zakryjeme 
alobalem a pečeme asi 40 min. Potom alobal odstraníme, posypeme 
nastrouhaným sýrem a pečeme ještě chvíli do růžova.

MĚKKÝ  PIŠKOTOVÝ  DORT  
SUROVINY:
1 hrnek pol. mouky, 6 vajec, půl hrnku cukru, špetka soli, 1 lžička 
citronové šťávy, 2 lžičky prášku do pečiva 
POSTUP:
Rozdělíme vejce na bílky a žloutky, z bílku vyšleháme pěnu a smí-
cháme ji se špetkou soli, pěna by měla být lesklá. Žloutky smícháme 
s cukrem, přidáme citronovou šťávu a mícháme do pěny. Mouku 
smícháme s práškem do pečiva a opatrně vmícháme do směsi, těsto 
nalijeme do vymazaného a moukou vysypaného plechu a pečeme  
v předehřáté troubě asi 30 min, troubu neotvíráme, dokud  dort ne-
vychladne, mohl by se zbortit.

Dobrou chuť přeje Anna Nepejchalová


